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Abstract (en)
[origin: US4612859A] The invention relates to a multiple purpose warhead which is provided with a spike-forming cladding, with projectile-forming
layers and with preshaped splinters, respectively splinter layers. For the simultaneous combatting of hard and semi-hard material targets as well
as soft targets the impact precision, the penetration capacity and thereby the effectiveness of the multiple purpose warhead is increased relative to
the multiple purpose warheads of the state of the art. The multiple purpose warhead of this invention includes within a multiple purpose warhead
casing 7 at least three effective parts 1, 2, 3. This arrangement achieves optimum, however, different, target effectiveness and a separate dosable
explosive charge 6.1, 6.2, 6.3 corresponding to the different target requirements by providing corresponding different claddings for each effective
part. There is provided between a first effective part formed as a hollow charge 6.1 and a third effective part formed as a splinter-forming warhead
9 a projectile-forming layer 22 which forms the second effective part. There is provided within two mutually confronting conically shaped recesses
10, 11 arranged symmetrically about a longitudinal axis 12, on the one hand, an ignition arrangement 14 and, on the other hand, an inert-insert 13,
whereby a common ignition of all effective parts is made possible and flaw-free detonation wave guidance is also effected not only with a spike-
formation, but also with the projectile-formation thereby increasing the destructive capacity of the multiple purpose warhead.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft einen Mehrzweckgefechtskopf, der mit einer stachelbildenden Auskleidung, mit projektilbildenden Belegungen und
mit vorgeformten Splittern bzw. Splitterbelegungen ausgestattet ist. Zur gleichzeitigen Bekämpfung harter und halbharter Materialziele
sowie sogenannter weicher Ziele soll die Treffgenauigkeit, die Durchschlagsfähigkeit und somit die Wirksamkeit gegenüber bekannten
Mehrzweckgefechtsköpfen erhöht werden. Gelöst wird die Aufgabe dadurch, daß innerhalb einer Mehrzweckgefechtskopfhülle (7) wenigstens
drei Wirkteile (1, 2, 3) angeordnet sind, die zur Erzielung optimaler jedoch unterschiedlicher Zielwirksamkeit jeweils eine separat dosierbare
Sprengladung (6.1, 6.2, 6.3) enthalten und den unterschiedlichen Zielforderungen nachkommend jeweils mit einer anderen Belegungsart
ausgestattet sind. Zwischen einem als Hohlladung (6.1) ausgebildeten ersten Wirkteil (1) und einem Splitter (9) enthaltenden dritten Wirkteil ist
ein als projektilbildende Belegung (22) ausgebildetes zweites Wirkteil angeordnet, bei dem innerhalb zweier auf der Achse (12) angeordneter
kegelförmiger Ausnehmungen (10, 11) einerseits eine Zündeinrichtung (14) und anderseits eine Inerteinlage (13) angeordnet sind, wodurch eine
gemeinsame Zündung aller Wirkteile ermöglicht und eine störungsfreie Detonationswellenlenkung nicht nur bei der Stachelausbildung, sondern
auch bei der Projektilausbildung leistungssteigernd durchführbar ist.
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